
BEKÖSZÖNTŐ 

Az Országos Erdészeti Egyesület 1979. évi közgyűlése jelentős változásokat 
hozott AZ ERDŐ szerkesztésében is. Huszonöt éven át végzett szerkesztői mun
ka után leköszönt a szerkesztő bizottság elnöki tisztéről Keresztesi Béla 
akadémikus. A választás eredményeként rám hárult a feladat, hogy e tisztséget 
betöltsem. 

Tisztelettel köszöntöm lapunk olvasóit, köszönöm egyesületi tagságunknak 
a választáskor megnyilvánul bizalmát és kérem további támogatását, hogy AZ 
ERDŐ a jövőben is megfeleljen feladatainak. 

Köszönet illeti az előző szerkesztő bizottság elnökét és tagjait. Az elmúlt 
időszakban lapunk szakmai színvonala olyan fokra emelkedett, amely meg
felel az európai erdészeti szakfolyóiratok élvonalának. Ez fokozott felelősséget 
jelent az újonnan létrehozott szerkesztő bizottság számára is. 

A vezetőségválasztó közgyűlés után azzal a kéréssel fordultam helyi csoport
jainkhoz, szakosztályainkhoz és bizottságainkhoz, hogy tagtársaik közül egyet 
javasoljanak a szerkesztő bizottságba. A megadott november 15-i határidőig 
beérkezett javaslatokat figyelembe véve állítottuk össze az űj szerkesztő bizott
ságot, amelynek 35 tagja van. Meg kell említeni, hogy számos javaslat jóval 
az adott időpont után érkezett. Ezek figyelmbevételére nem volt már lehe
tőség. 

Ilyen előzmények után került sor az első szerkesztő bizottsági ülésre, 1979. 
december 6-án. E helyről is tisztelettel köszöntöm a bizottság valamennyi 
tagját. 

Köszönöm, hogy vállalkoztak arra a munkára, amelyet ez a tagság jelent, 
örömmel állapíthatom meg, hogy szerkesztő bizottságunk tagjai között üdvö
zölhetjük a MÉM Erdészeti és Faipari Hivatalának több vezetőjét és munka
társát, az erdő- és fafeledolgozó gazdaságok, vállalatok és intézmények, az 
erdészeti oktatás és kutatás különböző beosztású szákembereit és nem utolsó
sorban az OEE elnökét és főtitkárát. Mindez számomra erőt adó helyzetet jelent 
akkor, amikor a jövő szerkesztési irányelveit és ezek megvalósítási módját sze
retném vázolni. 

Kiinduló alapnak tekintem azt, hogy AZ ERDŐ az Országos Erdészeti Egye
sület kiadványa, tehát elsősorban az egyesület tagságához szól. Elsőrendű fel
adata : 

— az erdőgazdasági tervekről, ezek teljesítésének módszereiről és állásáról 
való tájékoztatás. Ennek megvalósításához külön is kérjük főhatóságunk 
segítségét; 

— az erdőgazdálkodás műszaki fejlesztésének a szolgálata a gyakorlatban 
alkalmazható kutatási eredmények és tapasztalatok ismertetése és meg
vitatása útján; 

— a szociálpolitikai kérdések helyzetéről való tájékoztatás; 
— a világ és Európa erdőgazdálkodásáról, a nálunk is bevezethető termelési 

eljárásokról váló rövid híradás; 
— az egyesületi élet különböző eseményeinek ismertetése. 
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Az elsőrendű feladatokhoz számos témakör kapcsolódik. Ezek elsősorban 
olyanok, amelyeknek külön szakfolyóiratuk is van. Mindenekelőtt ide sorolom 
a vadgazdálkodást és a fafeldolgozást, amely az erdőgazdálkodással szerves 
egységet alkot. 

Kiemelt feladatunkat meghatározza az, hogy megbízatásunk olyan időszakban 
kezdődik, amikor az 1978. évi GPB- és ATB-határozatok alapján az erdőgazda
ság és a faipar fejlesztésének újabb szakaszához érkeztünk. Ennek megvalósítá
sát szaklapunknak is szolgálnia kell. A fatermesztés és a fakitermelés fejlesz
tése, a gépesítés színvonalának gyorsabb ütemű növelése és a termelési tech
nológiák korszerűsítése, a gazdasági eredmények fokozása egyaránt megkülön
böztetett jelentőséget kell, hogy kapjon lapunk hasábjain. Gazdasági fel
adataink jobb megoldását az ésszerű takarékosság növelését megkülönböztetett 
figyelemmel kívánjuk elősegíteni. 

Kitűzött céljaink megvalósítása érdekében el kell érnünk azt, hogy elegendő 
és megfelelő színvonalú kézirat álljon rendelkezésre, amely az előbbiekben fel
sorolt témákkal foglalkozik, vagy azokhoz kapcsolódik. Egyesületi tagságunkat 
kérjük és buzdítjuk a cikkírásra. Rövid, 3—4 oldalas, közérthetően fogalmazott 
cikkekre van szükség. Szerkesztő bizottságunk tagjaitól azt várjuk, hogy éven
te legalább két cikk megírását szervezzék és bonyolítsák le a lektorálással be
zárólag. A beérkezett kéziratról a szerzőknek értesítést küldünk. Feladatunk 
az is, hogy fiatal írógárdát neveljünk, ezért különös figyelemmel fordulunk 
fiatal szakembereink ez irányú törekvései felé. Várjuk a fiatalok jelentkezését 
és segítjük őket, ha cikk írására vállalkoznak. 

A lektori munkát tovább szeretnénk javítani. A felkért lektoroktól érdemi 
véleményt, átgondolt javításokat és javaslatokat kérünk. Sem a szerző, sem 
a szaklap javát nem szolgálják a problémát megkerülő vélemények. Ugyan
akkor a szerzők megértését és támogatását kérjük, ha a kéziratok átdolgozása 
vagy kiegészítése miatt fordulunk hozzájuk. 

Szeretnénk folytatni és bővíteni a külföldi szakirodalom azon témáinak az 
ismertetését, amelyek nálunk is hasznosítható eredményeket tartalmaznak. Tag
társaink olyan referátumokat készítsenek, amelyeknek a lényege a hazai erdő
gazdaság-fejlesztési lehetőségekhez fűződik. A külföldi tanulmányutak ered
ményeit igyekszünk rendszeresen közreadni. 

Az egyesületi hírek rovatvezetőjéül ismét az OEE főtitkárát kérjük fel. Ked
velt rovata ez tagságunknak. Célszerű ezt a részt némileg bővíteni. 

Az adott lehetőségeken belül formai továbbfejlesztésre is gondolunk. Célsze
rű lenne a közölt cikkek bevezetéseként jó tartalmi összefoglalással felhívni 
az olvasó figyelmét a témára. Mindez a szerzőkön is múlik majd. 

A szerkesztő bizottság következő évi programját az éves munkatervben 
foglaltuk össze. A negyedévenként tervezett ülések tartalmas, érdemi lebonyo
lítását tekintjük a továbbiakban is legfontosabb lehetőségnek, amely felada
taink megoldását is elősegíti. Minden negyedév harmadik hónapjának első 
csütörtökjén tartjuk ezeket az üléseket az ERTI központjának a tanácstermében. 
Valamennyi egyesületi szerv részére lehetővé kívánjuk tenni, hogy az ülése
ken tanácskozási joggal képviseltesse magát, ha bármilyen ok miatt ezt szük
ségesnek tartja és azt előzetesen bejelenti. 

Az ülések állandó napirendi pontjai lesznek: 
— a következő három lapszám tervének előterjesztése és megvitatása, 
— az előző három lapszám bírálata, erre esetenként felkérjük a szerkesztő 

bizottság egy-egy tagját, 
— tájékoztatás az OEE elnökségi és választmányi üléseiről. 
Szeretném, ha a szerkesztő bizottság az időszerű erdőgazdasági problémák 
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vitafóruma maradna. Van olyan tervünk, hogy „kerekasztal"-megbeszéléséken 
tájékozódunk a legfontosabb témák szakértőinek véleményéről, amelyet ezután 
AZ ERDŐ-n keresztül továbbítunk szakközönségünk részére. 

Az 1980-as év kezdetén bizakodással tekintünk a következő időszak elé. 
Gazdasági terveink megvalósítása fokozott erőfeszítéseket igényel erdésztár
sadalmunktól is. Ehhez a munkához kíván sok erőt, jó egészséget, további 
eredményeket és boldog új esztendőt 

Dr. Sólymos Rezső, 
a szerkesztő bizottság elnöke 

634.0.946.2 

WAGNER KÁROLY-EMLÉKÜLÉS ÉS TUDOMÁNYOS ÜLÉSSZAK 

Sopron, 1979. november 5—6. 

Ünnepi üléssel és tudományos ülésszakkal emlékezett m e g az Erdészeti és 
F a i p a r i E g y e t e m az Erdészeti Tudományos Intézet közreműködésével Wagner 
Károly halálának 100. évfordulójáról Sopronban , az elmúlt év novemberének 
5—6. napján. A z ülést dr. Kecskés Sándor, az egyetem rek to ra ny i to t t a meg , 
m a j d dr. Magyar János, az M T A levelező tagja, egye temi tanár mondo t t e m 
lékbeszédet. S o r r a vette W a g n e r Károly életének főbb állomásait, szakegyéni
ségének kifejlődését, szívós küzdelmét a m a g y a r erdészeti s zaknye lv , a m a 
gyar nyelvű szakoktatás, a m a g y a r erdészeti i r o d a l o m megteremtéséért, az 
a k k o r zömmel államkincstári vo l t erdőgazdálkodás önállósításáért, e l i smer te 
téséért. Rámutatott a r ra , hogy az a k k o r i uralkodó rendszer fondorkodásai e l 
lenére, m e k k o r a eredményeket ért e l , miként nye r t e e l kortársai n a g y r a 
becsülését, szeretetét és az utókor tiszteletét. Személyes eszköztárában az alapos 
tudására, e rnyede t len szorgalmára és munkabírására, u g y a n a k k o r megnyerő 
szerénységére muta to t t rá a méltatás. K i e m e l t e az t a tulajdonságát, hogy felül 
tudott e m e l k e d n i az őt ért sérelmeken. Egyéni érdekeit m i n d i g a társadalom 
érdekei alá rendelte, a közügyet szolgálta. Győzni tudott m i n d i g , mer t l e tud ta 
győzni ö n m a g á t . . . 

A z emlékülésen az egye tem méltó keretek között fogadta díszdoktorává 
Vidakovic Mirko egye temi tanárt, a zágrábi egye tem erdészeti k a r a dendrológiai 
és gene t ika i tanszékének vezetőjét, a Horvát Tudományos Akadémia tagját. 
Ez t követően az emlékülés résztvevőinek jelenlétében dr. Igmándy Zoltán 
tanszékvezető egye temi tanár, az O E E h e l y i csoportjának elnöke, rövid mél
tatás kíséretében megkoszorúzta az egye tem bo tan ikus kertjében W a g n e r Ká
ro ly mellszobrát. 

A z emlékülést tudományos ülésszak követte. A z előadások három szekcióban 
folytak. A z első kettő főként erdőgazdasági, a h a r m a d i k fa ipa r i kérdésekkel 
foglalkozott . A főbb, erdészeti tárgyúak mondanivalójára a következőkben 
vázlatosan u ta lunk . A teljes szöveget később közli a várhatóan újra megjelenő 
egyetemi évkönyv. 
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